
مشکلات اقتصادی 
شیوا نوروزی
    گزارش

همچنان اصلی ترین 
دغدغ�ه ورزش در 
سال المپیک است. با وجود اینکه هنوز تکلیف 
برگ�زاری المپیک توکیو مش�خص نش�ده، اما 
ملی پوشان و المپیکی های ایران بنا را بر برگزاری 
قطعي بازی ها گذاشته اند و با همان جدیت گذشته 
خود را ب�رای حض�وری هرچه موفق ت�ر آماده 
می کنند. ای�ن در حالی اس�ت ک�ه در برخی از 
رش�ته  هاي مدال آور هنوز س�همیه های لازم را 
کس�ب نکرده ایم و رس�یدن به این مهم تنها با 
حمای�ت مس�ئولان محق�ق خواه�د ش�د. 
با اینکه کرونا در کش��ورمان با ش��یب ملایم به 
فعالیتش ادامه می دهد، اما ورزش در بعد قهرمانی 
کماکان با همان محدودیت های گذشته در حال 
حرکت است و مسابقات لیگ های باشگاهی نیز 
تحت تأثیر محدودیت ها و پروتکل های بهداشتی 
پیگی��ری می ش��وند. در پیش ب��ودن بازی های 
المپیک باعث شده مسئولان برنامه ریزی ویژه ای 
برای ملی پوشان المپیکي در نظر بگیرند تا همزمان 
با مبارزه با کرونا، شانس های مدال ورزش کشور 
در توکیو به مرز آمادگی برسند. در شرایطی که 
کمبود بودجه و گرانی ارز مشکلات فدراسیون ها 
را دوچندان کرده است، بازدید رئیس کمیته ملی 
المپی��ک از اردوها و فدراس��یون های مختلف و 
قول های مساعد برای به حداقل رساندن کمبودها 

را باید به فال نیک گرفت. 
    

نبود فضای المپیکی در ورزش کشور همواره یکی 
از انتقادهای مربیان و ورزشکاران بوده است. اگرچه 
بازی های المپیک به خاطر همه گیری کرونا یک 
س��ال به تأخیر افتاد، اما شواهد نشان می دهد که 
رقبا در سایر کشورها برای آمادگی هرچه بیشتر 
در تابستان 2021 از مدت ها قبل کارشان را آغاز 
کرده اند و با تمام قوا پی��ش می روند. این در حالی 
است که ملی پوش��ان ما حتی در رشته هایی که 
همواره جور مدال آوری را به دوش کش��یده اند از 
داشتن حداقل امکانات سطح حرفه ای نیز محروم 
هستند. توجه مسئولان، رسیدگی به خواسته ها، 
تأمین معیشت، داشتن بیمه بازنشستگی، استفاده از 
امکانات استاندار و نداشتن دغدغه خوابگاه، تغذیه و 
ابزار اصلی ترین خواسته هایی است که بارها از سوی 
قهرمانان در رسانه ها و حتی در حضور مسئولان 
ارشد ورزش مطرح شده، اما نتیجه ای در پي نداشته 
است. تداوم بی توجهی ها و سرسری گذشتن از کنار 
انتظارات مدال آوران ثمره ای نخواهد داشت، جز 
بی انگیزگی و پایین آمدن راندمان مدال آوری در 

المپیک و بازی های آسیایی.
    

سر زدن به فدراسیون ها و اردوی تیم های ملی از 
آن دست فعالیت هایی است که ورزشکاران را به 
آینده امیدوار مي کند. البته در سال های گذشته 
مدیران وزارت ورزش در بازدید از اردوها قول هایی 
به ورزشکاران داده اند که عملی نشدن آنها بازتاب 
منفی زیادی در جامعه ورزش و رسانه ها داشته 
است. با این حال رئیس کمیته ملی المپیک از ماه 

گذشته تاکنون با سر زدن به فدراسیون ها، شخصاً 
از تمرینات و حتی خوابگاه های ورزش��ی بازدید 
کرده و برای حل مشکلات موجود قول هایی نیز 
به رؤسای فدراسیون ها و ورزشکاران داده است. 
صالحی امیری ماه گذشته در جمع کشتی گیران 
از علاقه و احترامش به این رشته صحبت کرد و 
کشتی گیران را سرمایه های ورزش خواند و قول 
برطرف کردن مشکلات ملی پوشان زحمتکش را 
داد. او در دیدار اخیرش از فدراس��یون بسکتبال 
نیز به المپیکی ش��دن این رش��ته اش��اره کرد و 
والیبال، کش��تی و بسکتبال را س��ه فدراسیون 
طلایی و هویت ساز ورزش ایران خواند. همانطور 
که رئیس کمیته ملی المپیک گفته است کمک 
به این فدراسیون ها راه دوری نمی رود. در رشته 
وزنه برداری رئیس این فدراسیون صراحتاً از نیاز 
وزنه برداران به تجهیزات سخن گفت. صحبت های 
مرادی نشان می دهد که وزنه برداری به نگاه ویژه 
کمیته ملی المپیک نیاز دارد. البته سایر رشته ها 
نیز همین ش��رایط را دارند. در رشته تیراندازی، 
المپیکی ها همواره از کمبود فش��نگ و فرسوده 
بودن سلاح ها گلایه داشته اند و انتظار می رود قبل 
از آنکه دیر شود و فرصت ها برای توکیو از بین برود 
مسئولان برای حمایت از تیراندازی قدمی بردارند. 
همچنین رشته های رزمی هم برای حفظ جایگاه 

خود منتظر حمایت های بیشتر هستند. 
    

نباید زمان را بیش از این از دس��ت داد. با توجه به 
افزایش قیمت ارز چالش های اقتصادی در ورزش 

بیشتر شده و این مسئله می تواند تأثیری منفی در 
روند آماده سازی ملی پوشان المپیکی در راه اعزام 
به توکیو بگ��ذارد. با این حال رض��ا صالحی امیری 
قول همکاری بیش��تر را به مربیان و ورزش��کاران 
داده اس��ت. رئیس کمیته ملی المپیک در خبري 
خوش��حال کننده از کمک مالی به فدراس��یون ها 
سخن گفت: »فدراسیون ها الان نیاز به کمک دارند 
و ما نمی توانیم سه ماه مانده به المپیک کمک کنیم. 
کمک ها باید حداقل یکی، دو سال قبل از المپیک 
باشد تا بتوانند ظرفیت های خود را افزایش دهند. 
الان زماني است که باید به داد فدراسیون ها رسید. 
ما تاکنون ۳0 میلیارد کمک مستقیم و تا هفته قبل 
1۴ میلیارد کمک غیرمس��تقیم به فدراس��یون ها 
داشته ایم. پیش بینی من این است که تا پایان سال 
در مجموع ۵0 میلیارد به فدراسیون ها کمک کنیم.« 
پرداخت پاداش به دارندگان سهمیه المپیک از دیگر 
اقدامات کمیته ملی المپیک خواه��د بود: »البته 
مسئولیت تهیه بلیت اعزام هایی را که بسکتبال  و 
وزنه برداری دارند نیز تقبل کرده ایم.  همه کسانی 
که س��همیه المپیک کس��ب می کنن��د در تیر ماه 
1۴00، ۹0 میلیون تومان پ��اداش خود را دریافت 
خواهند کرد. البته کمک هایی که ما می کنیم در 
مقابل نیاز های فدراس��یون ها ناچیز اس��ت و باید  
راه های جدیدی برای افزایش درآمد فدراسیون ها 
پیدا کنیم، همه چیز دوجانبه است. برنامه و تعهدات 
هر فدراسیون در نشست با ستاد فنی ما که مشخص 
می شود به امضا می رسد. وظیفه ما حمایت و وظیفه 

فدراسیون ها هم کسب موفقیت است.«

8849843213سرويس ورزشي | روزنامه جوان |  شماره 6137دوشنبه 13 بهمن 1399 | 18 جمادی الثانی 1442 |

گلزني کريمي در کويت به ياد ميناوند
با گذشت چهار روز از درگذشت مهرداد میناوند، بازیکن سابق تیم ملي 
فوتبال و باشگاه پرسپولیس هنوز هم بازتاب هاي فوت ناگهاني این بازیکن 
متعصب ادامه دارد. هنوز بس��یاري که مرگ میناوند را ب��اور نکرده اند با 
گذاشتن پست هاي احساسي در فضاي مجازي سعي مي کنند هر طور شده 
نام و یاد او رازنده نگه دارند. در این میان حرکت لژیونر فوتسال بانوان ایران 
در کویت، اما جالب تر از همه بود. فرشته کریمی، ملی پوش و لژیونر فوتسال 
ایران که در تیم زنان القادیس��ه کویت بازی می کند، شنبه شب پس از 
گلزنی مقابل الفتات به مهرداد میناوند ادای احترام و گلش را به او تقدیم 
کرد. کریمی پس از گلزنی عدد 2۵ را که شماره پیراهن مهرداد میناوند در 
دوره بازیکنی بود، نشان داد. تیم القادیسه توانست در مرحله رفت پلی آف 

لیگ فوتسال زنان کویت با نتیجه ۳ بر 2 الفتات را شکست دهد.

پاداش 90 میلیون تومانی برای ورزشکارانی که سهمیه توکیو را می گیرند

دلخوشی المپيکی ها به کمک  کميته ملی المپيک

دنيا حيدري

فريدون حسن

تغییر ابعاد زمین برای نتیجه و فرار از اوت های حریف
اتفاقي که فقط در فوتبال ايران مي افتد

در شرایطی که فوتبال روز به روز پیشرفته تر می شود و با اضافه شدن VAR و 
حتی کمک داورانی پشت دروازه ها سعی در انجام بازی هایی با درصد خطای 
کمتر شده است، در سیزدهمین هفته از رقابت های لیگ برتر، تغییر ابعاد زمین 
ورزشگاه اختصاصی فولاد خوزستان در بازی برابر پیکان اتفاقی تأسف بار بود 
که به معنای در جا زدن و عقبگرد فوتبال ایران اس��ت که گفته می شود این 
اقدام برای فرار فولادی ها از پرتاب های بازیکن پیکان که طی هفته های اخیر 
به شهرت زیادی رسیده انجام شده است. مسئله ای که البته فولادی ها آن را 
رد می کنند، اما حداقل جای شکر آن باقی است که این مشکل قبل از به صدا 

درآمدن سوت این دیدار حل شد تا بازی در زمینی استاندارد انجام شود.
  مشکل قبل از به صدا درآمدن سوت داور حل شد

علی پورافشار، مسئول برگزاری مسابقات فوتبال کشوری در استان خوزستان 
با تأیید این مسئله و تغییر ابعاد زمین از حل به موقع آن و قبل از مصاف دو تیم 
فولاد و پیکان صحبت کرد: »نماینده فدراسیون که وارد ورزشگاه شد، طی 
بررسی های معمول با داوران برای مسابقه متوجه تغییر ابعاد زمین از قسمت 
عرض شد. تصورات دوستان این بود که ابعاد قانونی داوری را می توانند اضافه 
کنند. مدیرعامل فولاد هم بعد از مسابقه تأکید کرد که با توجه به اینکه قرار 
است در آسیا بازی کنند و احتمال دارد بازی های آسیایی با ابعاد استاندارد 
فیفا برگزار شود، تصمیم به این تغییرات گرفتند، اما بهتر بود که این کار با 
هماهنگی انجام مي شد، چراکه ابعاد زمین در سازمان لیگ به عنوان آیین نامه 

اعلام شده و مسئولان فولاد در جریان این موضوع قرار نداشتند.«
   برای تغییر ابعاد زمین همکاری نمی شد

با وجود این شمس، ناظر بازی از عدم همکاری مسئولان ورزشگاه برای حل 
این مشکل سخن گفت: »عرض زمین باید 68 متر اس��تاندارد باشد. وقتی 
اعتراض کردم، مسئولان ورزشگاه »متر« نمی آوردند. مجبور شدم قدم بگیرم 
که با قدم های من عرض زمین 7۵ متر شد که 7 متر بیشتر از 68 متر بود. وقتی 
متر آوردند، تنها نیم متر اشتباه کرده بودم، آن هم با قدم گرفتن! از طرف دیگر 
کنار زمین آب ریخته بودند که گل شود. این کارها از نظر قانونی اشکال دارد. به 
همین دلیل گفتم اجازه ورود داور به زمین را نمی دهم و شخصاً با تهران تماس 

گرفتم  و ماجرا را شرح دادم و ابعاد زمین را برای برگزاری بازی تغییر دادیم.«
اکبر محمدی، مدیرعامل پیکان نیز با زیر سؤال بردن اتفاق رخ داده و انتقاد از 
آن تأکید کرد که نتیجه گرفتن به هر قیمتی ارزش ندارد: »هماهنگ کنندگان 
و اجرا کنندگان طرح بازی فولاد و پیکان به تبعات کارشان فکر نکردند، این 
رفتار دور از ش��أن فوتبال ایران، بازی جوانمردانه و باشگاه فولاد بود. من با 
احترام به فوتبال از همه علاقه مندان به فوتبال در داخل و خارج از کشور به 

دلیل بازتاب بین المللی این اقدام عذرخواهی می کنم.«
سعید آذری، مدیرعامل فولاد اما طی اقدامی جالب توجه با قبول مسئولیت 
اتفاق رخ داده، گفت: »وقتی اشتباهی می کنیم باید بپذیریم و با شهامت 
عذرخواهی کنیم. وقتی متوجه شدیم باید در آس��یا با العین امارات بازی 
کنیم برداشتمان این بود که مي توان عرض زمین را 7۵ متر کرد، اما قرار نبود 
در بازی با پیکان چنین اتفاقی رخ دهد. ما می خواستیم این تغییر را برای یک 
بازی تدارکاتی انجام دهیم. شاید اگر ما هم به جای پیکان بودیم، ذهنیتی 
که برای آنها ایجاد شد برای ما هم ایجاد مي شد، به همین دلیل وظیفه خود 
می دانم که ضمن قبول اشتباه از بچه های پیکان، مدیرعامل این باشگاه و 

همچنین هواداران فوتبال عذرخواهي کنم.«
   این کار در شأن فولاد نبود

مهدی تارتار، سرمربی پیکان اما با انتقاد از اتفاقات رخ داده در فولاد آره نا 
تأکید کرد که کمیته اخلاق و انضباطی باید به این مس��ئله ورود کند: »با 
این اتفاق فوتبال ما ۵0 س��ال به عقب برمی گردد. این مسائل سبب ننگ 
و آبروریزی فوتبال ایران است، خصوصاً که تمام شبکه های خارجی هم به 
این مسئله پرداختند. تاکنون چنین چیزی ندیده بودم. این قدرت پیکان را 
نشان می دهد، اما جالب است افرادی که از تاکتیک اوت دستی پیکان انتقاد 
می کنند آنقدر ترسیدند که ابعاد زمین را تغییر دادند و حالا با توجیهات جالب 
توجه داستان بازی های آسیایی را پیش کشیده اند، اما این کارها زیبنده فولاد 
به عنوان یک باشگاه باسابقه که قهرمانی در لیگ ایران را هم در کارنامه دارد، 
نبود. درست کردن باتلاق کنار زمین و گذاشتن پلاستیک برای ممانعت 
از دورخیز بازیکنان ما برای پرتاب اصلًا جالب نبود. نمی شود هر کسی هر 
کاری دلش خواست در این فوتبال انجام بدهد. فوتبال باید جوانمردانه باشد 

و نتیجه اش درون زمین رقم بخورد.«

 رياست فدراسيون فوتبال
 توانمندی بالايی می طلبد

فدراسیون فوتبال در شرایط بحرانی قرار دارد 
و اصولاً در این وضعیت، کاندیدا شدن برای 
ریاست فدراسیون کار بسیار بزرگ و سختی 
است و رئیس جدید باید برای مدیریت بحران 
آماده شود. همه افرادی که وارد این عرصه 
شده اند ریس��ک بزرگی انجام داده اند و در 
نهایت هر کدام ریاست را برعهده بگیرند باید 
مورد حمایت تمام اهالی فوتبال و کشور قرار 
گیرند تا بتوانند در این مأموریت دشوار موفق 
شوند. نمی توانیم ایده آل فکر کنیم و باید بین همین گزینه های موجود به 
دنبال بهترین انتخاب باشیم. باید به دنبال گزینه ای باشیم که آشنایی کلی با 
افراد و شخصیت های فوتبالی داشته باشد، با فوتبال زندگی کرده باشد، سابقه 
مدیریت فوتبال را داشته باشد و در عین حال از دانش علمی، تحصیلات و 
تخصص برخوردار باشد. باید ببینیم کدام یک مشکلات موجود در این سطح 
را می شناسند. رئیس فدراسیون باید بتواند تغییرات جدی ایجاد کند و در 
عین حال انعطاف پذیر باشد. در برابر مشکلات انبوه موجود به خوبی مقاومت 
کند و با تفکر راهبردی و همچنین چشم انداز مطلوب تعامل لازم را بین فوتبال 

و بخش های مختلف به وجود بیاورد و سلامت و پاکدست باشد.
رئیس فدراسیون باید برای برقراری ارتباط با سران سه قوه هوش سیاسی 
داشته باشد. تعامل با قواي سه گانه کشور اعم از مجلس، قوه قضائیه و دولت 
مسئله مهمی است که باید یکی از توانایی های رئیس آینده فدراسیون فوتبال 
باشد، چراکه کار بسیار سخت و پیچیده ای در پیش دارد. رئیس فدراسیون 
به عنوان نماینده فوتبال کشور باید در قبال همه اهالی فوتبال پاسخگو باشد 
و این مسئله به توانایی زیادی نیاز دارد. او باید بتواند به مجلس برود و از حق 
فوتبال دفاع کند. بازیکنان، مربیان، داوران، مدیران و همچنین مسئولان 
هیئت های فوتبال استان ها از جمله ذی نفعان فوتبال کشور هستند که رئیس 
در قبال مطالبات آنها مسئولیت دارد و باید پاسخگو باشد. فوتبال به رئیسی 
نیاز دارد که تعامل مناس��ب را برای تحقق اهداف فوتبال، حل مشکلات با 
سایر بخش ها و دستگاه های کشور و همچنین توان مذاکره برای حفظ منافع 
فوتبال را داشته باشد و با قدرت چانه زنی مطالبات فوتبال را دنبال کند، علاوه 
بر اینها انگیزه برای خدمت به فوتبال را داش��ته باشد. در واقع تجربه نشان 
می دهد رئیس فدراسیون باید سابقه اجرایی و علمی روشن و مرتبط با فوتبال 
داشته باشد. همچنین آشنایی با مهارت ها، داشتن هوش تجاری و مالی و 

استفاده از افراد متخصص و توانمند در این حوزه نیز اهمیت زیادي دارد.

500 پيروزی در 673 بازی

اميدواری به قهرمانی بعد از باخت به لوانته!
رئال مادرید چهارمین شکست در این فصل لالیگا را مقابل لوانته       خبر
تجربه کرد تا در روزهایی که زین الدین زیدان در قرنطینه بس��ر 
مي برد، سرمربی خطر اخراج را بیش از هر زمان دیگری احساس کند. باخت 2 بر یک در حالی اتفاق 
افتاد که رئال بیش از 80 دقیقه 10 نفره بازی کرد و تیم حریف نتوانست ضربه پنالتی را که داور به 
آنها هدیه داده بود گل کند. کهکشانی ها در ش��رایطی با۴0 امتیاز در رده دوم باقی ماندند که از 
اتلتیکومادرید صدرنشین دو بازی بیشتر دارند)قبل از دیدار دیشب کادیس – اتلتیکو(. از دست 
دادن امتیازهای زیاد در لالیگا در حالی است که تیم زیدان به تازگی از کوپا دل ری نیز حذف شده 
است. با این حال داوید بتونی، دس��تیار زیدان در کنفرانس بعد از بازی با ابراز امیدواري به آینده 
گفت: »هواداران به قهرمانی در لالیگا امید داشته باشند. 82 دقیقه 10 نفره کار کردیم، ولی پاپس 

نکشیدیم. می دانم خیلی از دوستداران رئال مثل من فکر می کنند.«

افشای دس��تمزد نجومی لیونل 
اشرف رامین
     بازتاب

مسی باشگاه بارسلونا را با چالشی 
جدید روب��ه رو کرده اس��ت. در 
شرایطی که هنوز آینده بارسا و مسی برای ادامه یا عدم همکاری 
مشخص نشده، روزنامه ال موندو چاپ مادرید با انتشار اطلاعاتی از 
قرارداد سنگین مهاجم آرژانتینی با کاتالان ها پرده برداشت. نوامبر 
س��ال 2007 بود که مدیران وقت باشگاه بعد از مذاکراتی طولانی 
رضایت مسی را جلب کردند و این بازیکن قراردادش را تا تابستان 
2021 تمدید کرد. در آن زمان هیچ کس تصور نمی کرد که لئو با 
مدیریت باشگاه به مشکل بخورد تا جایی که درخواست جدایی اش 
را رس��ماً اعلام کند. البته بند جدایی باعث شد تا رئیس مستعفی 
بارسا، ستاره تیم را وادار به ماندن کند. با این حال از قرارداد او چند 
ماه بیش��تر باقی نمانده و در حال حاضر نیز بازیکن آزاد محسوب 
می شود. گزارشی که ال موندو منتشر کرده، حاکی از آن است که 
آبی و اناری ها برای حفظ لیونل هزینه سنگینی را پرداخت کرده اند. 
طبق ادعای این روزنامه، مهاجم اول بارسا چهار سال پیش قراردادی 

به ارزش ۵۵۵ میلیون یورو امضا کرده است. در صورتی که صحت 
اطلاعات منتشر شده تأیید شود، قرارداد مسی با بارسا نجومی ترین 
قرارداد فوتبال و حتی ورزش محسوب می شود. نکته مهم این است 
که مدیران باشگاه پیش از این مدعی شده بودند سالانه 100میلیون 
یورو به لئو دس��تمزد می دهند، در صورتی طبق ادعای ال موندو، 

مسی سالانه 1۳8میلیون یورو دستمزد گرفته است! 
بندهای اضافه در قرارداد گلزن بارسا دستمزدش را به شکل عجیبی 
افزایش داده است. بارسا در ازای تمدید قرارداد 11۵ میلیون یورو 
و به خاطر وفاداری 78 میلیون یورو به مسی پرداخت کرده است. 
۹2درصد از قرارداد ۵۵۵ میلیون یورویی در حالی به حساب لیونل 
مسی واریز شده که اوضاع مالی باشگاه این روزها به شدت خراب 
است و بسیاری معتقدند بارسلونا باید در تابستان مسی را می فروخت 
تا بخشی از بدهی های خود را تسویه کند. به رغم تمامی این حرف ها 
نباید از شیطنت نشریه پایتخت اسپانیا در خصوص سرنوشت مسی 
در بارسا به سادگی گذشت، مسئله ای که قرار است مورد شکایت 

بارسا و مسی هم واقع شود.

 روزنامه مادریدی 
واقعیت های تمدید قرارداد مسی را فاش کرد

555 ميليون يورو هزينه حفظ لئو!

سرمربی اسپانیایی از بردن خسته نمی شود.       چهره
پپ گواردیولا بعد از اینکه سال های موفقی 
را در بارسلونا پشت سر گذاشت، راهی جزیره شد تا هدایت منچسترسیتی 
را برعهده بگیرد. تیم او ش��نبه شب ش��فیلدیونایتد را برد تا پانصدمین 
پیروزی گواردیولا در کسوت سرمربی به ثبت برسد. سیتیزن ها روزهای 
سختی را پشت سر گذاشته اند. سیتی که چند ماه پیش امیدی به کسب 
سهمیه هم نداش��ت با تدابیر گواردیولا بحران را با موفقیت پشت سر 
گذاشت تا جایی که حالا با ۴۴ امتیاز صدرنشین لیگ برتر 
است. سیتی در حالی شانس اول قهرمانی لیگ انگلیس 
محسوب می شود که پپ سهم زیادی در این موفقیت 
دارد. گواردیولا از س��ال 2007 به عنوان س��رمربی 
بارسا کارش را شروع کرد و از آن زمان تاکنون در 
67۳ بازی ۵00 بار طعم برد را چش��یده اس��ت. 
جالب اینکه پپ هنوز عطش پی��روزی دارد و به 
گفته خودش برای ۵00 برد دیگر خواهد جنگید. 
او این روحیه را از زمانی که س��کاندار بارسلونا  
بوده حفظ کرده، در آن روزها گواردیولا توانست 
با بهره گرفتن از بازیکنان تیم های پایه نس��ل 
طلایی بارس��ا را بسازد و با س��تاره هایی چون 
مسی، جام ها و افتخارات زیادی را کسب کند. با 
اینکه برخی  معتقد بودند این مربی در سایر لیگ ها 
موفق نخواهد بود، اما پپ هم در بوندس لیگا نتایج 

خوبی گرفت و هم در جزیره یکی از بهترین هاست.

محمد خبیری

AFC عضو پیشین کمیته اجرایی 

 جوابيه وزارت ورزش 
به يادداشت صفحه ورزشي و توضيح »جوان«

در پي انتشار یادداشتي با عنوان »اصرار س��ؤال برانگیز وزیر و حنایي 
که دیگر رنگي ندارد« در روزنام��ه مورخه 2۴ /۹۹/10 اداره کل روابط 

عمومي وزارت ورزش و جوانان جوابیه اي را ارسال کرد.
در این جوابیه آمده است: »وزیر ورزش و جوانان در مجمع عمومي باشگاه 
پرسپولیس که در راستاي خصوصي سازي س��رخابي ها در حال انجام 
است با اشاره به هزینه تیمداري در لیگ برتر فوتبال ایران براي چندمین 
بار تأکید کرد که هزینه این تیم ها از جیب دولت نیست و در خصوص 
پرسپولیس و استقلال نیز همیشه این ادعا در چهار سال گذشته وجود 
داشته است، چراکه اصلًا نه تنها وزارت ورزش بلکه وزارتخانه هاي دیگر 
و کلًا دستگاه هاي دولتي بر اساس قانون )تبصره 2 ماده ۹۴قانون برنامه 
و بودجه ششم توسعه، پرداخت هرگونه وجهي از محل بودجه کل کشور 
به هر شکل و به هر نحو به ورزش حرفه اي ممنوع است و در حکم تصرف 
غیرقانوني در وجوه و اموال دولتي اس��ت(، نمي توانند و اساس��اً حقي 
ندارند که براي ورزش حرفه اي هزینه کنند.آنچه مس��لم است مطابق 
گزارش هاي مالي موج��ود از زمان تصویب قانون توس��ط نمایندگان 
محترم مجلس شوراي اسلامي یک ریال از بودجه وزارت ورزش و جوانان 
براي پرسپولیس و استقلال هزینه نشده است. باشگاه هاي دیگر هم که 
منتسب به وزارتخانه هاي دیگر هستند داراي سازوکار خصوصي بوده و 
آنها نیز قطعاً از همان قانون منع هزینه کرد دولت براي ورزش حرفه اي 
تبعیت مي کنند که نهادهاي بالادستي این مهم را رصد مي کنند. بدون 
ش��ک مواردي که در ورزش به عنوان دلالي یا چالش هاي دیگر مطرح 
مي شود به هیچ عنوان مرتبط با ادعاي وزیر ورزش و جوانان نیست و دکتر 
سلطاني فر با جدیت و تلاش وافر موارد اش��اره شده در متن را پیگیري 
کرده تا جایي که براي مقابله با فس��اد در ورزش، به ویژه فوتبال از قوه 

محترم قضائیه نیز کمک خواسته که مستندات آن موجود است.«
توضیح جوان:

به رغم ادعا و اتهام اداره کل روابط عمومي و اطلاع رساني وزارت ورزش و جوانان 
به روزنامه جوان مبني بر موضع گیري هاي سلیقه اي، سیاسي، غیرمنطقي و 
وجه المصالحه قرار دادن ورزش براي تسویه حساب هاي سیاسي لازم است این 
نکته را متذکر شویم که این روزنامه به دور از هرگونه سیاسي کاري و حمایت 
از جریاني خاص همواره سعي کرده با نقد مسائل روز ورزش کشور در جهت 

اعتلا و عزت نام ایران اسلامي در عرصه ورزش حرکت کند.

فوتبال محتاج هوشياري تمام علاقه مندان
دیروز خبر رس��ید که کمیته بدوی انتخابات فدراس��یون فوتبال تأیید 
صلاحیت 81 نف��ر و همچنین ردصلاحی��ت 10 نف��ر در انتخابات این 
فدراسیون را اعلام کرده است. بلافاصله بعد از انتشار این خبر گمانه زني ها 
در خصوص ردصلاحیت شده ها آغاز شد و هر رسانه اي بنا به سلیقه خود 
ش��روع به ارزیابي موضوع کرد. برخي حتي پا را فرات��ر نهادند و از برخي 
رد صلاحیت شده ها نام بردند که ناگفته پیداست این پیش بیني ها فقط در 

خصوص شش نامزد تصدي ریاست فدراسیون فوتبال بود.
این خبر دیروز در حالي منتش��ر ش��د که چند روز پس از پایان ثبت نام 
کاندیداهاي انتخابات فدراس��یون فوتبال همین کمیته بدوي از تأیید 
صلاحیت هر شش نامزد تصدي پست ریاست فدراسیون خبر داده بود. 
توجه به این مس��ئله و قرار دادن این دو خبر مهم در کنار هم، آن هم در 
آستانه اعلام نهایي اسامي تأیید صلاحیت شده ها از سوي نهادهاي نظارتي 
)1۹ بهمن ماه( از یک اقدام هدفمند پرده  برمي دارد؛ اینکه ابتدا صلاحیت ها 
تأیید مي شود و بعد از آن در خبري دوپهلو و مبهم ردصلاحیت 10 نقر اعلام 
مي شود و بلافاصله از سوي یک خبرگزاري انگشت روي نام متهمان پرونده 

ویلموتس مي گذارند که این نشانه خوبي نیست.
همه مي دانیم با توجه به اخباري ک��ه از داخل به بیرون درز پیدا مي کند 
و راپورت هایي که برخي ریاست طلبان هم به فیفا و هم به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مي دهند، آنها به شدت اخبار و تحولات انتخابات فدراسیون 
فوتبال ایران را زیر نظر دارند و منتظر یک اش��اره کوچک عناصر داخلي 
هس��تند تا به بهانه هاي واهي کل فوتبال ایران را تعلیق کنند. بنابراین 
امروز مي طلبد نهادهاي نظارتي و آنها که قرار است شرکت کنندگان در 
مهم ترین انتخابات فدراسیون هاي ورزش را رصد و تأیید صلاحیت کنند 
بیش از همیشه هوشیار باشند و اجازه درز کوچک ترین خبري را ندهند. 
ناگفته پیداست که به رغم تمامي اظهارات مسئولان وزارت ورزش و کمیته 
ملي المپیک در عدم دخالت در انتخابات دهم اسفند ماه، هرگونه سستي 
و لغزشي در این خصوص به پاي دخالت دولت در امور فدراسیون گذاشته 

مي شود و در نهایت کار به جایي  مي رسد که برخي منتظر آن هستند.
آنچه مهم است هوشیاري تمامي دلسوزان فوتبال کشور از رسانه ها گرفته 
تا مسئولان ورزش در این برهه حساس است. فراموش نکنیم که فرصت 
پیش رو زماني است که مي توان فوتبال را با یک انتخاب درست از این اوضاع 
اسفبار نجات داد و درست در همین زمان است که اگر بازي فرصت طلبان 
را بخوریم فوتبال ضربه اي خواهد خورد که جبران آن تا سال ها غیر ممکن 

است و شاید به نابودي کامل فوتبال کشور بینجامد.
آنچه دیروز دیده شد بیشتر از آنکه یک خبر و گمانه زني هاي پیرامون آن 
باشد، یک شیطنت ظریف و با برنامه بود، آن هم با هدف برهم زدن آرامشي 
که این روزها بر فضاي انتخابات فدراسیون فوتبال حاکم است. نوزدهم 
بهمن ماه نزدیک است و مشخص خواهد ش��د که کدام یک از کاندیداها 
صلاحیت حضور در انتخابات را خواهند داشت، پس چه بهتر که با صبر و 
جلوگیري از برهم زدن فضا کاري کنیم که انتخابات فدراسیون فوتبال در 
بهترین شرایط و با حضور بهترین گزینه ها انجام شود تا حداقل فوتبال ایران 
بعد از سال ها اداره شدن با سوءمدیریت با یک انتخاب درست به ساحل 

آرامش برسد و براي موفقیت هاي بعدي خود گام بردارد.


